
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XXXVII/09

z XXXVII-mej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 3 lutego 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,30.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Stefan Zieliński.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Wioletta Nehring
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu z XXXVI-tej  sesji  Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
     gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 
    Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2009 r.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
    Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Nowym Mieście Lubawskim na 
    rok  2009.

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXII/186/04 z dnia 
28 
      czerwca 2004 r. w sprawie uchwalenia strategii społeczno-gospodarczego rozwoju 
miasta 
      Nowego Miasta Lubawskiego – Plan Rozwoju Lokalnego.

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/389/06 z dnia 26 października 2006 
      r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowe 
      Lubawskie.
12. Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr VII/61/03 Rady Miejskiej w Nowym 
      Mieście Lubawskim z dnia 28 kwietnia 2003 r. w sprawie  zmiany formy organizacyjnej 
      działalności kulturalnej prowadzonej  przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie.
13.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
14. Zakończenie  sesji.

   



Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej –S. Zieliński, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zieliński na sekretarza obrad zaproponował radną 
Krystynę Wysokińską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radną– Krystynę Wysokińską na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej odczytał wniosek Burmistrza Miasta o wprowadzenie 
do porządku obrad  pkt.12 : Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/61/03 Rady 
Miejskiej w Nowym  Mieście Lubawskim z dnia 28 kwietnia 2003 r.  w sprawie  zmiany 
formy  organizacyjnej   działalności  kulturalnej  prowadzonej   przez  Gminę  Nowe  Miasto 
Lubawskie, stanowiący zał. Nr 2a do protokołu.
Rada Miejska jednomyślnie (przy 13”za radnych biorących udział w głosowaniu) przyjęła 
powyższą zmianę.
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zieliński przedstawił porządek obrad

Ad. pkt. 4
Protokół z   XXXVI-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura 
Rady Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z 
jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Marcin Deja oraz pozostali radni nie zgłosili 
uwag  do protokołu. Protokół z XXXVI-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską 
przyjęty jednomyślnie ( przy 14 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Sprawozdanie z bieżącej działalności Burmistrza Miasta przedstawiła Burmistrz Miasta – A. 
Kopiczyńska. Sprawozdanie  stanowi zał. Nr 4 do protokołu.
Radny – B. Cieplak

zapytał gdzie znajduje się nieruchomość określona w zarządzeniu Burmistrza Miasta z dnia 
15  stycznia  2009 r.  w sprawie  sprzedaży  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność 
Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie ?

Radny  J. Kopiczyński
zapytał jak w świetle zarządzenia z dnia 12 stycznia 2009 r. w sprawie ogłoszenia otwartego 
konkursu ofert na realizację zadnia publicznego w zakresie kultury fizycznej na rzecz 
mieszkańców Nowego Miasta Lubawskiego w 2009 r. powołującego radnych w skład 
Komisji mają się funkcje kontrolne Rady do członkowstwa radnych w Komisji.
Rada Miejska przyjęła informację i sprawozdanie. 

Ad.pkt.6
Radny – M. Deja
Zwrócił się do prowadzącego obrady o umożliwienie zabrania głosu przez przedstawiciela 
rodziców dzieci uczęszczających do Przedszkola Miejskiego – Markowi Kowalskiemu w 



związku ze złożonym przez w.wym. do Przewodniczącego Rady Miejskiej pismem  z dnia 19 
stycznia 2009 r.
Marek Kowalski – przedstawiciel rodziców dzieci uczęszczających do Przedszkola 
Miejskiego przedstawił problemy związane z mającym miejsce zebraniem w sprawie 
przeniesienia dzieci sześcioletnich z Przedszkola Miejskiego do oddziałów przedszkolnych 
zorganizowanych w szkołach podstawowych na terenie miasta. Pismo w tej sprawie stanowi 
zał. Nr 5 do protokołu.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie ukrywam, że problem 6-latków jest problemem najbardziej drażliwym. Nie wiemy czy 
sprawa ta nie będzie jeszcze o rok odłożona czy też realizowana w wersji pilotażowej. Może 
za wcześnie te tematy zostały podjęte. Sejm RP zadecydował o obniżeniu wieku szkolnego. 
Wnioskuję, aby ten temat został przeniesiony na posiedzenie Komisji Oświaty, w którym 
będzie uczestniczyła dyrektor Przedszkola i sprawa zostanie wyjaśniona.

Radni zgłosili interpelacje i wnioski:
Radna – L. Karczyńska
- zapytała czy zostało już sporządzone sprawozdanie z wydatkowania środków za 2008 r. 
przez podmioty realizujące zdania w zakresie  sportu dla dzieci i młodzieży,
- podjęcia działań w kierunku  rozwiązania problemu spalania odpadów niebezpiecznych w 
paleniskach domowych z uwagi na negatywny wpływ na stan zdrowia mieszkańców miasta.
Jako radna zobowiązuję  się napisać artykuł  do Gazety Nowomiejskiej w tym temacie,
- mieszkańcy ul. Kasztanowej i ul. Brzozowej- odcinka równoległego do ul. Lidzbarskiej 
zglaszają pretensje do posypywania chodników.
Radny – J. Obuchowski
- posypywania ulic Lipowej i Jesionowej w porze rannej z uwagi na śliską nawierzchnię.
Radny – B. Cieplak
-jakie są zamierzenia w zakresie budowy kanalizacji ul. Mechlina ?
 Radny – J. Kopiczyński
- braku pojemników na szkło i plastik przy u. Jagiellońskiej,
- spowodowania  odnowienia przez GDDKiA  nawierzchni ul. Jagiellońskiej wraz  z 
odprowadzaniem wody.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
W planie jest inna inwestycja priorytetowa- rondo, na które mamy dokumentację. Nie jest 
możliwe, aby wszystkie inwestycje mogły być zrealizowane. Zbyt dużego wpływu nie mam, 
mogę jedynie wnioskować i prosić.
Radny – B. Cieplak
- rozważenia przyjęcia harmonogramu odbioru odpadów komunalnych  w związku z 
zastrzeżeniami mieszkańców co do ich segregacji.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg.
Opinia na piśmie stanowi zał. nr  5 do protokołu.
Z kolei Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zielinski po odczytaniu poddał pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 
Rady Miejskiej w  Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
 Rada Miejska przy  12 głosach „za”  i 2 wstrzymujących się podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXVII/189/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 8



 Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zielinski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 
Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli w 2009 r.

Rada Miejska przy  13 głosach „za”  i 1 wstrzymujących się podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXVII/190/09 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.9
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zielinski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Nowym Mieście Lubawskim na 
rok  2009.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy  14 głosach „za” ) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXVII/191/09 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.

Ad. pkt.10
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zielinski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały Nr XXII/186/04 z dnia 28 
czerwca 2004 r. w sprawie uchwalenia strategii społeczno-gospodarczego rozwoju miasta 
Nowego Miasta Lubawskiego – Plan Rozwoju Lokalnego.

W wyniku dyskusji Rada Miejska  przy  12 głosach „za”  i 2 wstrzymujących się podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXVII/192/09 – stanowi zał. nr 9 do protokołu.

Ad. pkt.11
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zielinski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr LII/389/06 z dnia 26 października 2006  r. w 
sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy Miejskiej Nowe Lubawskie.
 Rada Miejska  przy  12 głosach „za”  i 2 wstrzymujących się podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XXXVII/193/09 – stanowi zał. nr 10 do protokołu.

Ad. pkt.12
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zielinski  odczytał projekt uchwały  w sprawie 
zmiany uchwały Nr VII/61/03 Rady Miejskiej  w Nowym  Mieście Lubawskim z dnia 28 
kwietnia  2003  r.  w  sprawie   zmiany  formy  organizacyjnej  działalności  kulturalnej 
prowadzonej  przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie, stanowiący zał. Nr 11 do protokołu.
W wyniku dyskusji nad projektem uchwały Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska wniosła o 
zdjęcie z porządku obrad  projektu uchwały. Rada Miejska przy 10 głosach „za” i 4 
wstrzymujących się  przyjęła wniosek Burmistrza Miasta w sprawie zdjęcia z porządku obrad 
projektu uchwały.
Radna –L. Karczyńska
Projektem tej uchwały winna zająć się Komisja Oświaty oraz Komisja ds. Gospodarczych.

Ad. pkt. 13
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski udzieliła Burmistrz Miasta- A. Kopiczyńska:
- do 15.02. nastąpi rozliczenie środków wydatkowanych na sport dla dzieci i młodzieży i 
przedstawimy wyniki,
- do tematu śmieci wrócimy,
- w sprawie  posypywania chodników proszę p. prezesa PGKiM sp. zo.o. o odniesienie się na 
piśmie,
- nie wiem  kiedy będzie kanalizacja przy ul. Mechlina,
- nie widzę potrzeby ustawiania pojemników na odpady przy każdym sklepie. Być może 
zostaną nam dostarczone pojemniki w ramach współpracy ze Związkiem Gmin „Czyste 
Środowisko”.



Radny – J. Kopiczyński
Przy ul. Jagiellońskiej są 3 sklepy produkujące opakowania i tam można by pojemniki 
ustawić

 Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
ul. Jagiellońska jest drogą krajową i z tych względów ustawianie koszy jest niewskazane.
Radny – J. Kopiczyński
Za sklepem PSS  pojemnik  był by niewidoczny.
Radny – B. Cieplak
Każdy właściciel sklepu powinien zabezpieczyć pojemnik we własnym zakresie. Należałoby 
w tej sprawie zwrócić się w formie przypomnienia.
 Z kolei Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – S. Zieliński   odczytał odpowiedzi na 
interpelacje i wnioski radnych zgłoszone na sesji w dniu 13 stycznia 2009 r., stanowiące zał. 
Nr 12 do protokołu.
Radny – B. Cieplak
Z tego  wynika, ze nie ma obowiązku uiszczania opłat, a jest to nieprzymuszona wola.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Przygotujemy rozszerzoną interpretację na następne posiedzenie.
Radny – M. Deja 
Nie chodzi o stan prawny, ale o to czy mamy czerpać zyski z kultury?

Ad. pkt. 14
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – 
S. Zieliński zamknął obrady XXXVII-mej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                                Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej

Krystyna Wysokińska
                                                                                                       Stefan Zieliński


